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ČAKÁME LETO
Prečo je vždy tak nádherne v lete,
keď slnko hreje v plnej nádhere,

lúky sa predbiehajú krásou v kvete,
a kvety makov klonia hlávky v pokore.
Jak šťastne hladia žitné ôstia dlane,

keď sa vlnia zlatistým prílivom,
koľko nádhery nám dávaš, Pane,

pocit krásy je nám každodenným snom.
Čerešne lákajú drahocennou rumelkou,

nevieš, kam máš skôr otočiť zraky,
príroda vonia detským dychom a kamilkou,
a letné mraky sa ženú ako divé vtáky. 

Krásne je v lete na každom kroku,
smiech detí sa nesie všade ako dym,

šťastný si každú tajnú slzu v oku,
všade vôkol kráča leto a ty s ním.

Profesor Jozef Halgoš

Milí spoluobčania,
ani sme sa nenazdali a polovica roka 2025 a najdlhšie dni 

v tomto roku už máme za sebou. Pozitívom pre nás, naše deti 
a rodiny je, že sa začínajú prázdniny a s nimi spojené obdobie 
dovoleniek, nových zážitkov, priateľstiev...

Tak ako obvykle, aj v tomto čísle Soblahovských novín vás 
chcem informovať o tom, čo sa v druhom štvrťroku 2025 
v obci zrealizovalo a na čom momentálne pracujeme.

DIANIE V OBCI
V polovici mája sme v obci zrealizovali čipovanie smetných 

nádob. Čipovanie je prvý krok k tomu, aby sme mohli začať 
rokovania s firmou Marius Pedersen o váženom zbere 
komunálneho odpadu. Naším zámerom je prejsť k tejto určite 
spravodlivejšej forme platenia za odpady. Každý spôsob má 
svoje za aj proti a pri váženom zbere hrozí riziko, že niektorí 
nezodpovední občania budú radšej smeti páliť alebo likvidovať 
nezákonným spôsobom. Marius Pedersen sme už informovali 
o našom zámere a pevne veríme, že sa nám podarí zaviesť 
vážený zber komunálneho odpadu už od roku 2026.

Aj v poslednom čísle novín som vás informoval o pripravovaných 
zmenách štruktúry spoločnosti PD Soblahov. Zámer sa stal 
realitou a naše podielnické  poľnohospodárske družstvo sa 
zmenilo na akciovú spoločnosť Poľnohospodárske družstvo 
Trenčín – Soblahov, a. s. s tým, že do akciovej spoločnosti 
pristúpili majitelia spoločnosti Boskop, a. s.. Verím, že táto zmena 
prinesie pozitíva pre správu nášho katastrálneho územia.

KULTÚRNY DOM
V minulom čísle som vás tiež informoval, že “doťahujeme” detaily 

kúpnej zmluvy na odkúpenie sály PD Soblahov a v súčasnosti je už 
budova naša – obecná. V týchto dňoch pracujeme s projektantmi 
na nutných investičných potrebách.

Rozlúčili sme sa s 30 predškolákmi

Nakoľko pozemky pod budovou nie sú ešte majetkovo 
vysporiadané, máme zámer vykonať v prvom kole hlavne 
vnútorné rekonštrukčné práce. Najväčším problémom 
sú, samozrejme, toalety, ale taktiež je potrebné vykonať 
dispozičné úpravy miestností, elektriky, systému vykurovania, 
chladenia atď. V minulom čísle sme uverejnili fotografiu 
zvonku, teraz pridávame fotografie zvnútra a verím, že 
mnohým z vás vyčaria spomienky na svoju mladosť.
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Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE SOBLAHOV

CHODNÍK A CESTA OD OCÚ PO SOCHU SV. JÁNA 
NEPOMUCKÉHO

Taktiež som vás informoval o začatí prác na chodníku. 
Tak ako bolo avizované, v prvej polovici apríla boli práce na 
chodníku a aj na rekonštrukcii miestnej komunikácie kompletne 
zrealizované. Náklady na chodník a zrealizovanie obrubníkov 
aj z opačnej strany od chodníka boli 102 000 €. Z tejto sumy 
sme požiadali o preplatenie z Ministerstva pôdohospodárstva 
SR 73 000 €. Náklady spojené s rekonštrukciou cesty išli na 
náklady Trenčianskeho samosprávneho kraja. Myslím si, že 
konečne sa táto časť obce dočkala kompletnej rekonštrukcie 
a ulica v rámci možností vyzerá tak, ako to má byť, i keď je 
tam jedna chybička (zle vyspádovaná v dĺžke cca 3 m), ktorá 
sa prejavila až pri prvej väčšej búrke. Chybu sme reklamovali 
zhotoviteľovi a v krátkom čase chybu odstránia.

POMNÍK SNP
Už dlhšie sme plánovali upraviť okolie pamätníka SNP, 

a keďže tento rok si pripomíname 80. výročie skončenia vojny, 
chceli sme, aby toto pietne miesto bolo dôstojné, nastal čas 

na jeho zrekonštruovanie. Odstránili sme krušpány, ktoré boli 
kompletne zlikvidované škodcami, aj poškodené tuje a nanovo 
bolo nutné vykonať úpravu terénu. Realizovala sa výsadba 
nových drevín a trávy. Máme zámer vysadiť dreviny od zadnej 
cesty a až na jeseň máme v pláne vysadiť do tohto priestoru 
1-2 lipy.

Nakoľko odstránenie poškodených drevín odhalilo aj 
veľmi zlý stav betónového podstavca, pracovníci obecného 
úradu opravili základné chyby, ale v blízkej budúcnosti bude 
potrebné venovať sa hornej časti pomníka, ktorý je v zlom 
technickom stave.

VEĽKÉ POZEMKOVÉ ÚPRAVY
V apríli a v máji ste všetci dostali list z okresného úradu o 

zásadách určenia jednotlivých blokov a možnosti odpredaja 
svojich pozemkov Slovenskej republike. Mnohí z vás sa ma 
pýtali, ako naložiť s týmito informáciami. Moja jednoznačná 
rada pre tých, ktorí rozmýšľajú odpredať svoj podiel, je – 
nepredávajte ho. Treba si uvedomiť, že po ukončení procesu 
(ktorý by mal nastať cca o 2-3 roky), by mala byť hodnota 
týchto vlastnícky vysporiadaných pozemkov podstatne vyššia.

Rád by som vás v tejto etape požiadal o nasledovné: v auguste 
až decembri vám budú opäť doručené obálky týkajúce sa 
veľkých pozemkových úprav a vy sa, prosím, zaujímajte o návrh 
umiestnenia vašich budúcich pozemkov. Budete pozvaní na 
osobné stretnutie, kde sa k nemu budete môcť vyjadriť a aj 
reálne ovplyvniť predložený návrh. Ak sa ako vlastník nebudete 
môcť stretnutia zúčastniť v navrhnutom termíne alebo máte na 
to iný dôvod, poverte svojho blízkeho (hlavne nech je to osoba, 
ktorej dôverujete), nech vás zastupuje.

Nakoľko ide o cca 1 200 vlastníkov, s ktorými bude okresný 
úrad komunikovať, prosím o trpezlivosť. Z tohto dôvodu možno 
váš sused bude pozvaný v auguste a vy až v decembri.

ZÁVER 
Leto sa nám vždy spája s relaxom, bohatými zážitkami 

s rodinou, priateľmi. Aj my by sme radi prispeli k tomuto 
pohodovému času, a preto spolu s organizáciami v obci 
plánujeme množstvo akcií (oslavy 40 rokov Cukríkovcov, 
Soblahovské leto, zábava na Dúbravkách, ...). Budeme veľmi 
radi, ak sa prídete zabaviť, stretnúť sa s priateľmi, jednoducho 
urobiť si pohodu aj doma v Soblahove. Všetkým prajem 
krásny letný čas.

Marian Hudec, starosta

Z rokovania Obecného zastupi-
teľstva obce Soblahov dňa 9.4.2025
Schválilo úpravy rozpočtu Rozpoč-
tovým opatrením č. 1/2025 na zmenu 
rozpočtu obce Soblahov na rok 2025.
Schválilo odpredaj pozemku – parcela 
C KN č. 425/125 vo výmere 88 m² v k.ú. 
Soblahov do vlastníctva Štefanovi Holúbko-
vi za cenu 30 €/m². Celková kúpna cena 
je vo výške 2 640 €.
Schválilo odpredaj pozemku – parce-
la C KN č. 5073/3 vo výmere 42 m² v 
k.ú. Soblahov do vlastníctva Martinovi 
Sivákovi a Nikole Sivákovej za cenu 30 
€/m². Celková kúpna cena je vo výške 
1 260 €.
Schválilo pridelenie 2-izbového obec-
ného nájomného bytu č. 12 v bytovom 
dome č. 740 na 3. poschodí vo výme-
re 57,25 m² Mgr. Lenke Ďuráčiovej od 
1.5.2025.

chovné šatne, postavené na pozemku 
CKN 4607/8 a CKN 4607/9.
Účelom nájmu je správa uvedených 
nehnuteľností pre účely efektívneho 
využitia uvedeného územia – športovej 
infraštruktúry a zrekonštruovania fut-
balového ihriska, budovy a priľahlých 
plôch podporou programu Výstavba, 
rekonštrukcia a modernizácia športo-
vej infraštruktúry (výzva č. 2024/002), 
ktorý vyhlásil Fond na podporu športu.
 
Z rokovania Obecného zastupi-
teľstva obce Soblahov dňa 18.6.2025 
A) Zobralo na vedomie stanovisko 
hlavného kontrolóra obce Soblahov k 
návrhu záverečného účtu obce Sobla-
hov za rok 2024. 
B) Schválilo Záverečný účet obce 
Soblahov za rok 2024 a celoročné hos-
podárenie bez výhrad.

A) Prerokovalo protest prokurátora z 
26.3.2025 proti VZN obce Soblahov č. 
4/2013.
B) Zrušilo VZN obce Soblahov č. 4/2013 
o zneškodňovaní odpadových vôd na 
území obce Soblahov.
Schválilo Nájomnú zmluvu uzatvorenú 
v zmysle ust. § 663 a nasl. Občianske-
ho zákonníka v znení neskorších pred-
pisov medzi obcou Soblahov, Soblahov 
470 a Obecným športovým klubom 
Soblahov, Soblahov 650, ktorej pred-
metom je: a) prenájom nehnuteľností 
zapísaných na LV č. 1 v k.ú. Sobla-
hov: časť pozemku CKN parcelné číslo 
4607/2, zastavaná plocha a nádvorie z 
výmery 10 122 m², na ktorom sa na-
chádza športová infraštruktúra a poze-
mok, parcelné číslo 4607/8, zastavaná 
plocha a nádvorie vo výmere 250 m²,
b) budova, súpisné číslo 650 – telový-
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C) Schválilo použitie prebytku rozpoč-
tového hospodárenia na tvorbu rezerv-
ného fondu vo výške 232 947,40 €. 
Schválilo plán kontrolnej činnosti hlav-
ného kontrolóra obce Soblahov na II. 
polrok 2025.
Schválilo VZN obce Soblahov č. 
1/2025 o spôsobe náhradného zásobo-
vania vodou a náhradného odvádzania 
odpadových vôd a o zneškodňovaní 
obsahu žúmp na  území obce Sobla-
hov.
Schválilo odpredaj pozemku – parcela 
C KN č. 425/126 vo výmere 26 m² v k.ú. 

Soblahov do vlastníctva Rastislavovi 
Holubkovi a PhDr. Zuzane Holubkovej 
za cenu 30 €/m². 
Schválilo odpredaj pozemku – par-
cela C KN č. 425/129 vo výmere 88 
m² v k.ú. Soblahov do vlastníctva Ing. 
Michalovi Minárikovi a Ing. Drahoslave 
Minárikovej za cenu 30 €/m². Celková 
kúpna cena je vo výške 2 640 €.
Schválilo pridelenie 2-izbového obec-
ného nájomného bytu č. 1 v bytovom 
dome č. 741 na 2. poschodí vo výmere 
42,90 m² Tetiane Semion od 1.5.2025.

Neschválilo prenájom priestorov v Ga-
lérii na povale (výstavná miestnosť) na 
základe žiadosti OZ Bellus Labor, re-
gistrovaný sociálny podnik.
Zobralo na vedomie oznámenie o úpra-
ve rozpočtu ZŠ s MŠ v 6/2025. 
Schválilo projekt „Úprava a doplnenie 
trvalého dopravného značenia v obci 
Soblahov“ (pasportizácia ciest), ktorý 
bude realizovaný po etapách a ukon-
čený do 31.12.2027.
Kompletné znenie uznesení nájdete 
na www.soblahov.sk a na OcÚ.

Zuzana Hrnčárová

STAVANIE MÁJA V SOBLAHOVE: 
JAR SME PRIVÍTALI SPEVOM, TANCOM A TRADÍCIOU

Soblahov opäť ožil tradíciou, ktorá sa odovzdáva z generácie 
na generáciu – stavanie mája, symbol jari, lásky a mladosti. 
Aj tento rok sa ukázalo, že ľudové zvyky v našej obci nielen 
prežívajú, ale pulzujú životom, radosťou a spoločným duchom 
komunity.

V podvečerných hodinách sa na námestí zišli obyvatelia, 
aby si spoločne užili túto krásnu slovenskú tradíciu. Mladí 
chlapi zo Soblahova postavili máj ručne, bez techniky – tak, 
ako to robili naši predkovia. Jednoducho pomocou rebríkov, 
lán a dlhých žrdí spoločnými silami vztýčili vysoký máj, bohato 
ozdobený pestrofarebnými stužkami. Symbolicky tak prejavili 
úctu dievčatám z obce a oslávili silu prírody.

Príjemnú atmosféru dotvorili vystúpenia, ktoré rozžiarili oko 
prítomných. Najskôr predviedli pásmo tancov a piesní deti 
z folklórneho súboru Melenčárik, po nich sa predstavili mladí 

hudobníci zo Šramot Bandu a odvážni Trúfalci z Mníchovej 
Lehoty, ktorí ponúkli svojím vystúpením podujatiu znamenitý 
šmrnc a mladícke nadšenie.

Keď zanôtila skupina Ayo Band, zábava sa rozprúdila 
naplno. Piesne a hudba rozhýbali celé  námestie.

Kto netancoval, bol pohrúžený do debaty s priateľmi či si 
vychutnával vychladené pivo v ruke, každý si prišiel na svoje...

 Stavanie mája u nás dlhodobo nie je iba o postavení stromu 
v strede dediny. Je to o znaku spolupatričnosti, zachovávaní 
kultúrneho dedičstva a spoločnej radosti zo života. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa zapojili – staviteľom mája, účinkujúcim, 
organizátorom – miestnym hasičom, obecnému úradu aj 
divákom. Vďaka vám všetkým zostáva Soblahov miestom, 
kde tradície pretrvávajú...

Daniel Mrázik

SPOLOČNE SME SI UŽILI DEŇ DETÍ
Minulý rok počasie MDD neprialo, ale tento rok sme sa mohli 

tešiť nádhernému slnečnému počasiu, ktoré predpovedalo, že 
deti zažijú plno zábavy a šantenia. Rozprávková cesta našou 
štrekou štartovala na lúke pri cintoríne a pokračovala smerom 
k rozhľadni a do lesíka. Rozprávkové postavičky na deti čakali 
za každým rohom. Medovníková chalúpka, Alica z krajiny 
zázrakov, Princezná z mlyna, Snehulienka a jej siedmi trpaslíci, 
Chipmunkovia, Indiáni a ich lukostreľba, kráľovná a kráľ, ktorí na 
konci rozprávkovej cesty všetky deti odmeňovali. V cieli deti zažili 
vozenie na koníkoch, skákacie hrady, cukrovú vatu, vozenie na 
štvorkolkách, striekanie z hasičskej techniky, maľovanie na tvár a 
veľa iného. Celkovo 70-členný  pracovný tím, ktorý zorganizovala 
obec, sa počas dňa staral a zabezpečoval pre vás a vaše deti 
deň plný dobrodružstva a nezabudnuteľných zážitkov. Ďakujeme 
všetkým z organizačného tímu a vám všetkým, ktorí ste sa prišli 
s deťmi na rozprávkovú cestu zabaviť.

Silvia Holubek Šalkovská



4 číslo 2 - jún 2025

ZAUJÍMAVOSTI ZO SOBLAHOVA

ZLATÉ ČASY ZELENINÁRSTVA V SOBLAHOVE: AKO OBEC ZÁSOBOVALA TRH V TRENČÍNE

ŠKOLSKÉ VÝLETY DO PRÍRODY: SPOMIENKY Z MINULOSTI, ZÁŽITKY SÚČASNOSTI

V šesťdesiatych a sedemdesiatych rokoch minulého 
storočia zažíval Soblahov obdobie poľnohospodárskeho 
rozmachu. Miestne Jednotné roľnícke družstvo (JRD) sa 
venovalo nielen pestovaniu tradičných plodín ako obilniny, 
okopaniny a chmeľ, ale odvážne sa pustilo aj do novej oblasti 
– intenzívneho pestovania zeleniny.

Kľúčovým momentom bolo rozhodnutie prizvať odborníka 
na zeleninárstvo z Bulharska, pána Nikolu Kirova. Ten priniesol 
so sebou cenné skúsenosti a moderné pestovateľské metódy. 
Vďaka jeho vedeniu vznikol v Soblahove dobre organizovaný 
tím, ktorého neoddeliteľnou súčasťou boli soblahovské ženy – 
pracovité, šikovné a odhodlané dosahovať výsledky.

Zelenina sa pestovala v pareniskách, ktoré boli rozložené 
v lokalite Rybníky, po oboch stranách už vyregulovaného 
potoka. Zavlažovanie bolo v tých časoch riešené veľmi 
prakticky, pomocou stavidla sa zachytávala voda z potoka a 
následne čerpadlami sa privádzala priamo k zelenine. Táto 

jednoduchá, no efektívna infraštruktúra zabezpečila optimálne 
podmienky pre rast plodín.

Vypestovaná zelenina nezostávala len v Soblahove. Každý 
týždeň sa predávala na trhu v Trenčíne, kde si soblahovské 
produkty získali dobrú povesť. Kvalita a čerstvosť ich rýchlo 
zaradili medzi žiadané výrobky na miestnych trhoch.

Úsilie a poctivá práca kolektívu pod vedením Nikolu Kirova 
nezostali nepovšimnuté. V rokoch 1964 a 1965 sa tento 
tím stal držiteľom 2. miesta v okrese za výnimočné 
výsledky v poľnohospodárskej produkcii. Bol to dôkaz, že aj 
menšia obec môže vďaka znalostiam, disciplíne a spolupráci 
dosiahnuť veľké veci.

Aj keď sa dnes pareniská v časti Rybníky dávno stratili 
a zeleninárstvo už nie je tým, čím bývalo, spomienka na túto 
etapu života obce zostáva silná. Je dôkazom, že Soblahov mal 
nielen poľnohospodársky potenciál, ale aj schopnosť prijať nové 
myšlienky a ľudí z iných krajín, ktorí tu zanechali trvalú stopu.

Školské výlety do prírody patria medzi tie najkrajšie 
spomienky školského života. Už celé generácie žiakov 
vyrážali zo školských lavíc za dobrodružstvom, poznávaním 
a oddychom uprostred prírody. Hoci sa forma a cieľ výletov 
časom menili, ich hlavný zmysel zostáva rovnaký – spoznávať 
svet mimo učebníc a prehlbovať vzťah k prírode.

Naši starí rodičia spomínajú na školské výlety, ktoré často 
smerovali do neďalekého lesa, k rieke alebo na miestne kopce. 
Cestovalo sa väčšinou pešo alebo vlakom, bez luxusu, no 
s veľkým nadšením. Deti si balili desiate do látkových tašiek, 
učitelia niesli mapy a buzoly a celá trieda objavovala krásy 
okolitej krajiny.

Jedným z krásnych príkladov z minulosti je výlet 
soblahovských detí z roku 1930, kedy sa spolu s pánom 
učiteľom Mikušom vybrali pešo zo Soblahova do Trenčianskych 
Teplíc – trasa dlhá 15 kilometrov tam a 15 späť. Hoci dnes 
by si mnohí len ťažko vedeli predstaviť prejsť s triedou 30 
kilometrov v jednom dni, vtedy to bolo niečo prirodzené 
a veľmi výnimočné. Priložená historická fotografia zachytáva 
účastníkov tohto výletu, stojacich s úsmevom, hrdých na svoj 
výkon a plných dojmov z prírody i spoločného zážitku.

Novodobé moderné školské výlety často kombinujú 
prírodu s ekovýchovou, turistiku s interaktívnym učením. Deti 
navštevujú národné parky, ekofarmy, arboréta či prírodovedné 
múzeá v teréne. Výlet už nie je len oddychom, ale aj formou 

zážitkového vzdelávania. Využívajú sa nové technológie, 
napr. mobilné aplikácie na určovanie rastlín alebo GPS 
navigácia na orientačné hry.

Či už ide o výlet do hôr v 30. rokoch minulého storočia, 
alebo o ekologickú exkurziu dnes, kontakt s prírodou je pre 
deti nenahraditeľný. Spoločné zážitky mimo školy zostávajú 
v pamäti dlhé roky, rovnako ako v minulosti, tak aj dnes.

Daniel Mrázik

Budova v parku v Tr. Tepliciach
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MAREC – MESIAC KNIHY • OSLAVA KNÍH A ČÍTANIA

DEŇ MATIEK

CESTA ZA POZNANÍM – EXKURZIE

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU SOBLAHOV

Marec je už tradične Mesiacom knihy a pre našu školu to 
nie je výnimka. S radosťou sme sa aj tento rok zapojili do 
16. ročníka celoslovenského detského čitateľského maratónu, 
ktorý sa konal práve v rámci tohto sviatku. Cieľom maratónu je 
propagovať čítanie a viesť deti k láske ku knihám už od útleho 
veku. Teší nás, že sa do tejto iniciatívy zapojilo úctyhodných 
173 žiakov našej školy, čo svedčí o ich záujme o knihy a chuti 
objavovať nové príbehy.

Snažili sme sa, aby boli aktivity rozmanité a zábavné, čím 
sme chceli podporiť rôzne formy čítania a priblížiť ho žiakom 

z viacerých uhlov pohľadu: čítanie v cudzích jazykoch, 
čítanie na netradičných miestach, návšteva Obecnej knižnice 
v Soblahove, čitateľský kútik (kde si žiaci mohli počas 
prestávok, ale aj v školskom klube detí, v kľude a pohodlí 
prečítať obľúbenú knihu).

Účasť na 16. ročníku celoslovenského detského čitateľského 
maratónu bola pre našu školu opäť raz nezabudnuteľným 
zážitkom. Veríme, že vďaka týmto aktivitám si žiaci vybudovali 
ešte silnejší vzťah ku knihám a čítanie sa stane neoddeliteľnou 
súčasťou ich života. Už teraz sa tešíme na ďalší ročník!

Mgr. Monika Balajová

11. máj je deň, ktorý patrí matkám, ženám. Naša škola si v tento deň pripravila bohatý program.
Sála bola plná očakávania, keď sa deti pripravovali na svoje vystúpenia. Program bol pestrý – od recitácie básní, ktoré pohladili 

dušu, cez dojímavé piesne, ktoré rozozvučali sálu, až po energické tance, ktoré ukazovali radosť a vďačnosť. Slovo „mama“ 
zaznelo z pódia nespočetne veľakrát, s každým tónom a veršom bolo cítiť úprimnú lásku a vďaku. Každé dieťa vložilo do svojho 
vystúpenia kus seba, aby vyjadrilo, aká je mama dôležitá.

Mamičky a babičky nám poďakovali potleskom, úsmevom na tvári, dojatím v očiach a odchádzali domov s úsmevom a s kvetom v ruke.
Mgr. Monika Balajová

BIBLICKÁ OLYMPIÁDA V SOBLAHOVE 
Tento školský rok 2024/2025 sa biblická olympiáda konala v Soblahove a písala sa z Matúšovho evanjelia a knihy Exodus. 

Zúčastnili sa jej základné aj stredné školy. Súťažiaci, ktorí obsadili prvé miesto postupovali do diecézneho kola v Nitre. Otázky 
neboli ťažké, ale mali sme na ne málo času. Nakoniec sme to zvládli a so svojím druhým miestom sme spokojní.

Alex Jantošovič, Marek Pružinský, 8. tr.

EXKURZIA DO BANSKEJ ŠTIAVNICE
Dňa 21.5.2025 sa žiaci 7., 8. a 9. ročníka zúčastnili exkurzie 

v Banskej Štiavnici, meste zapísaného v kalendári UNESCO.
Banská Štiavnica bola už na prvý pohľad prenádherná 

svojimi úzkymi, kľukatými uličkami podobnými talianskym. 
Prvou zastávkou bola Štôlňa Bartolomej, do ktorej sme na 
100 minút sfárali oblečení v nepremokavých plášťoch a žltých 
prilbách s baterkou v ruke. Prehliadka viedla chodbami 
banského podzemia, ktoré boli miestami široké len 65 cm a vysoké 
150 cm (tu sme, hlavne tí vyšší, veľmi ocenili prilbu, hoci 
spočiatku sme sa zdráhali nasadiť si ju na hlavu). Stiesnené 
priestory, chlad a tma vo mne vyvolávali ľútosť nad životom 
stredovekých baníkov.

Adela Koyšová, 8. tr.
Z areálu banského múzea sme sa presunuli do neďalekej 

obce Svätý Anton, kde sme mali objednanú prehliadku 
poľovníckeho zámočku s výkladom sprievodcu.

Zámoček bol pekný, výklad o unikátnych tapetách, originálnych 
peciach a historickom nábytku zaujímavý, ale my, dievčatá, sme 

sa naň nedokázali poriadne sústrediť, pretože  v každej miestnosti 
boli vystavené také krásne dobové šaty, že sme z hlavy nedokázali 
vytesniť predstavu, že sa oblečené v nich prechádzame po tých 
prepychovo a štýlovo zariadených miestnostiach...

Stela Šedivá, 8. tr.
 
EXKURZIA DO ATÓMOVEJ ELEKTRÁRNE

Dňa 16.5.2025 navštívili ôsmaci s deviatakmi Energoland 
v areáli mochovskej jadrovej elektrárne.

Už pri príchode autobusu k objektu bol z okna zaujímavý 
výhľad na obrovské veže jadrovej elektrárne. Vo vnútri bolo 
33 interaktívnych expozícií, kde sme si viaceré aktivity mohli 
vyskúšať sami, aby sme získali lepšiu predstavu o tom, čo je 
to energia, ako vzniká, aké druhy energie poznáme a akú má 
silu. Premietli nám aj unikátny 3D film o evolúcii Zeme 
a predpokladoch jej ďalšieho vývinu.

Exkurzia sa mi veľmi páčila, zábavnou formou som sa 
dozvedel veľa zaujímavých informácií o energii.

Adam Čibenka, 8. tr.



6 číslo 2 - jún 2025

MATERSKÁ  ŠKOLA
ROZLÚČKA S MATERSKOU ŠKOLOU: PRVÝ KROK DO VEĽKÉHO SVETA

ŠPORTOVÁ KAMARÁTSKA OLYMPIÁDA V TRENČÍNE: 
VÍŤAZOM BOL KAŽDÝ, KTO SA ZÚČASTNIL

Na každom kroku v tomto období je v našej materskej 
škole cítiť koniec jednej etapy detí – koniec predškolského 
veku. Pre mnohých rodičov i deti je to dojímavý okamih, ktorý 
znamená viac než len posledný deň v škôlke. Je to symbol 
konca obdobia, v ktorom hlavnou náplňou boli hry, pesničky 
a prvé kamarátstva. A zároveň je to začiatok novej cesty – 
vstupu do školy.

Všetko sa to začalo ešte pred niekoľkými rokmi, keď drobné 
detské rúčky po prvýkrát zamávali rodičom a vstúpili do triedy 
plnej neznámych tvárí. Z nesmelých detí sa stali malí odvážlivci, 
ktorí sa naučili nielen poznávať svet, spievať, tancovať, ale aj 
zdieľať, pomáhať, čakať v rade či povedať „prepáč“.

Rozlúčkové ceremónie sa začali vyvesením tabla detí, 
pokračujú rozlúčkou na obecnom úrade, rozlúčkou spoločne 
s rodičmi v materskej škole.

A aby bola rozlúčka ešte čarovnejšia, tešíme sa aj 
na rozprávkovú noc v materskej škole, ktorá bude plná 
dobrodružstva, smiechu a nezabudnuteľných zážitkov. Deti  
čakajú hry, rozprávky, poklad, možno aj malá výprava s 
baterkami – a hlavne veľa smiechu s kamarátmi, s ktorými 
prežili krásne roky v materskej škole.

Rozlúčka so škôlkou je viac než len spoločenské podujatie. 
Je to pripomenutie, že deti rastú. A s nimi rastieme aj my – 
rodičia, učitelia, celé rodiny. Ďakujeme všetkým učiteľkám 
a učiteľom, ktorí deťom pomohli vyrásť, ktorí im dali lásku, 
bezpečie a pochopenie.

MILÉ DETI, DO ŠKOLY VYKROČTE HRDO A S ÚSMEVOM. 
Máte za sebou krásne hravé roky. A pred sebou celý svet plný 
objavov. Držíme vám palce. Sme na vás hrdé.

Vaše pani učiteľky

V máji sme sa s deťmi zúčastnili 
podujatia, ktoré bolo plné športu, 
smiechu a dobrej nálady! V Trenčíne sa 
konala Športová kamarátska olympiáda, 
ktorá spojila deti z rôznych materských 
škôl. V duchu priateľstva a fair play sa 
nehralo o medaily, ale o radosť z pohybu, 
tímovej spolupráce a spoločného zážitku.

Deti si vyskúšali rôzne športové 
disciplíny prispôsobené ich veku – 
skákanie vo vreci, prekážkové dráhy, 
beh s loptičkou, hod na cieľ, futbal 
či štafetový beh. Všetky aktivity boli 
zábavné, hravé a bezpečné, pričom 
ich cieľom bolo rozvíjať pohybové 
schopnosti detí a posilniť ich tímového 
ducha.

Celou olympiádou sa nieslo jedno 
dôležité posolstvo: “Nie je dôležité 
vyhrať, ale zúčastniť sa – s úsmevom 
a kamarátstvom.“ A práve to sa 
podarilo na výbornú. Deti sa navzájom 
povzbudzovali, držali si palce a tešili sa 
z každého výkonu – svojho i kamaráta.

Po ukončení športových súťaží čakal 
na všetkých účastníkov sladký oddych v 
podobe občerstvenia, diplomov a malých 

odmien, ktoré si deti odniesli ako spomienku na krásny deň plný pohybu a radosti.
Trenčianska športová kamarátska olympiáda opäť ukázala, že pohyb spája, 

prináša radosť a posilňuje vzťahy. Víťazom bol každý, kto sa zúčastnil.
Kolektív MŠ
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CIRKEVNÁ MATERSKÁ ŠKOLA

Na konci školského roka sa zvykne bilancovať činnosť, 
aktivita, úspechy. Pomaličky sa blíži čas, kedy sa rozlúčime 
s budúcimi prváčikmi základnej školy, pre ktorých sa zatvorí 
brána materskej školy a ukončia sa bezstarostné chvíle 
strávené v nej. Aké boli posledné mesiace a čo nás ešte do 
konca školského roka čaká, vám rozpovedia nasledujúce 
riadky.

Pred sviatkami Veľkej noci nás navštívil úžasný pán Jožko 
Ďuráči spolu s dcérou Katkou. Ožili u nás dávne ľudové zvyky 
a tradície, plietli sa korbáče, rozprávali sa príbehy z mladosti, 
maľovali sa kraslice a plieskalo sa bičom. Deti sa s veľkým 
nadšením a radosťou zapájali do všetkých činností. Srdečne 
ďakujeme za pripomenutie a oživenie starých ľudových 
zvykov a tradícií v našej materskej škole.

V apríli sa obe triedy odviezli autobusom do Trenčína, aby si 
svoje vedomosti upevnili zážitkovým učením. Deti absolvovali 
preventívnu akciu so zameraním na bezpečnosť chodcov 
na cestách, vykonanú Mestskou políciou Trenčín. S pani 
koordinátorkou preventívnych činností Ľubou Michalčíkovou 
sme úspešne absolvovali trasu mestskými časťami. Počas 
prechádzky boli deti poučené o možných nástrahách 
a nebezpečenstvách, príp. ako sa správať, keď sa stratia. 
Navštívili sme priestory Mestskej polície Trenčín a vyskúšali 
sme si ako sa sedí v služobnom aute.

Staršie deti opäť nasadli do autobusu v apríli. Zúčastnili sa 
exkurzie v Hasičskom a záchrannom zbore v Trenčíne, kde 
si prezreli priestory a vozový park. Deti mali možnosť obliecť 
si pracovný odev a vyskúšať si prácu s hasiacou technikou 
pri improvizovanom hasení požiaru. Už sa stalo tradíciou, 
že v období blížiaceho sa sviatku sv. Floriána, patróna 
hasičov, navštevujeme Hasičskú zbrojnicu v Soblahove a 
oboznamujeme sa s dôležitou a veľmi náročnou prácou 
hasičov. Tentokrát sa exkurzie u dobrovoľných hasičov 
v Soblahove zúčastnili deti z malej triedy.

Prvý máj sme nelenili a tento sviatok sme oslávili v športovom 
duchu s benefičným charakterom. Na farskom dvore 
odštartoval Benefičný beh sv. Mikuláša, ktorého výťažok bol 
venovaný Maťkovi Judinymu. Od skorého rána prebiehala 
registrácia bežcov, pre ktorých boli pripravené dva bežecké 
okruhy. Pre každého účastníka boli pripravené odmeny, pre 
víťazov medaily, víťazné poháre a vecné ceny. Obrovská 
vďaka a Pán Boh zaplať patrí všetkým organizátorom, 
sponzorom a v neposlednom rade všetkým účastníkom 
a dobrým ľuďom, ktorí prispeli dobrovoľnými príspevkami! 
Prežili sme krásny slnečný deň strávený v spoločnosti rodín 
a priateľov s bohatým sprievodným programom plným hier 

a zábavných aktivít ako skákací hrad, šmykľavky, rôzne hry 
a aktivity, maľovanie na tvár, obrovské bublifuky. Nechýbal 
tradičný guláš, občerstvenie a výborná nálada.

Druhá májová nedeľa patrí všetkým mamám. Deti z vyššej 
triedy sa zúčastnili vystúpenia na spoločnom programe 
ku Dňu matiek v bývalej sále PD Soblahov. My sme tento 
sviatok oslávili aj v priestoroch materskej školy, kde sme 
privítali spevom, tancom, ľudovým pásmom naše drahé 
mamičky, staré mamy, aby sme sa im poďakovali za všetku 
lásku, starostlivosť a nehu. Deti ich obdarovali vlastnoručne 
vyrobenými darčekmi. 

Máj sme ukončili koncoročným výletom. Tentokrát nás 
túlavé topánky zaviedli na pútnické miesto na Skalke, kde 
sme výlet začali svätou omšou s naším pánom farárom Mgr. 
Petrom Valaským. Omšu celebroval v Diecéznej svätyni sv. 
Andreja-Svorada a Beňadika na Malej Skalke. Po omši sme 
sa presunuli do kláštora na Veľkej Skalke, ktorý je národnou 
kultúrnou pamiatkou, kde sme sa spolu s pani sprievodkyňou 
a jej bohatým výkladom prechádzali zrúcaninami kláštora. 
Posedeli sme si v kaplnke čiastočne vytesanej do skaly a prešli 
sme menší jaskynný komplex s najstaršou sprístupnenou 
jaskyňou – Benediktovou jaskyňou. Potom nás už čakal 
kapitán s loďou Xénia a plavili sme sa po Váhu.

Začiatok júna sa niesol opäť v športovom duchu. Deti 
z veľkej triedy a dvaja chlapci z malej triedy absolvovali 
prvý júnový týždeň plavecký výcvik na ZŠ L. Novomeského 
v Trenčíne. Deti si vytvárali pozitívny vzťah k vode, učili sa 
orientovať nad i pod vodou, učili sa správne dýchať, plávať a 
vznášať sa v rôznych polohách. Kurz prebiehal pod vedením 
skúsených plaveckých inštruktoriek.

V júni nás čaká ešte exkurzia v zubnej ambulancii Bažomed 
v Soblahove a beseda so včelárom p. Hysekom. Dostali 
sme pozvanie od zamestnancov Centra včasnej intervencie 
a zúčastníme sa akcie Pohyb je pre každého. Čaká nás aj 
koncoročné fotenie. Školský rok ukončíme ďakovnou svätou 
omšou Te Deum a tradičnou opekačkou na farskom dvore. 
Poďakujeme nášmu Nebeskému Otcovi za všetky dobrodenia 
a dary, ktorými nás sprevádzal počas celého školského roka, 
za ochranu a pomoc.

Touto cestou by sme chceli vyjadriť vďaku za sponzorský 
dar Hostincu u Ondreja ku Dňu detí. Deti boli obdarované 
balíčkami vo forme ovocia a sladkostí.

Budúcim prváčikom prajeme veľa trpezlivosti a úspechov 
v prvom ročníku. Všetkým želáme veľa skvelých zážitkov 
a radosti počas letných prázdnin a nech vás stále sprevádza 
sila Ducha svätého a ochrana Panny Márie.

Kolektív CMŠ sv. Mikuláša

AKO SA MÁME A ČO ROBÍME V NAŠEJ ŠKÔLKE
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ŽIVOT NAŠEJ FARNOSTI
NEBUDE VÁM SMUTNO ZA NAMI?

Od 1. augusta 2025 dochádza u nás ku zmene správcu 
farnosti Soblahov. Po jedenásťročnom pôsobení v našej obci 
odchádza pán farár Mgr. Peter Valaský ako tretí Peter v poradí 
a nahrádza ho Jozef, čiže môj menovec, takže slávnostné 
agapé sa presúva z júna na 19. marec. V tomto čísle 
Soblahovských novín by som rád položil odchádzajúcemu 
pánu farárovi zopár otázok o tom, ako sa u nás cítil, veď tu 
prežil kus svojho kňazského života. 

Prvého júla 2014 ste nastupovali do našej farnosti po 
Mgr. Petrovi Beňovi. Po farárovi, ktorého si tu ľudia veľmi 
obľúbili a mali ho radi. Nemali ste trošku obavu z toho 
ako vás ľudia v Soblahove prijmú? 

Pravdupovediac, o Farnosti Soblahov a o veriacich v nej 
či o miestnom farárovi som nemal informácie, preto som na 
nič také nemyslel. Tešil som sa do farnosti, pretože to malo 
byť moje prvé farárske miesto po ôsmich rokoch kaplánčenia 
(Papradno, Považská Bystrica, Turzovka, Bánovce nad 
Bebravou). Je rozdiel medzi kaplánom a farárom, pretože 
ako farár ste duchovným otcom tej farnosti a preberáte 
zodpovednosť za zverené duše. Keď som prvýkrát prichádzal 
pozrieť do farnosti ešte pred nástupom, tak som prichádzal 
s tou radostnou myšlienkou – toto sú tí „moji“. Je pravda, že 
keď som prišiel, tak som cítil, že mnohí sa ešte nevyrovnali 
s odchodom predchádzajúceho pána farára. Na toto si musí 
každá farnosť dať pozor, aby videla v kňazovi duchovného 
otca, pastiera, toho, ktorého cez biskupa posiela Boh. 
Nemôže to byť o osobe, naviazanosti na osobu, o sympatiách. 
Toto vedomie, že prichádza od Boha poslaný kňaz, má nám 
pomôcť prijať toho nového. Je to niekedy ťažké, keď sme si 
toho predtým obľúbili, ale tento kresťanský postoj nám v tom 
určite pomôže.

Sú samotné presuny kňazov ťažké alebo vás posúvajú 
vo vašej pastoračnej činnosti neustále dopredu?

Rotácia a presuny kňazov majú svoj význam. Niečo nové 
pre kňaza, ale i farnosť. Niekde inde Boží ľud potrebuje toho 
kňaza a zase tá farnosť potrebuje nový závan Ducha Svätého. 
Biskupi hľadia pri výmenách kňazov práve na schopnosti, 
povahu, aktivitu kňaza a snažia sa ho dať do tej farnosti, 
ktorá takého práve potrebuje. Preto jeden kňaz je viac rokov 
vo farnosti, iný menej. Ale biskupi sa snažia s kňazom aj 
konzultovať zmenu a nové pôsobisko, ako to vidí on a či to 
prijme. Všetko je nová skúsenosť a biskup i Duch Svätý vedia, 
prečo sa tak rozhodnú. 

Pri odchode prenecháte novému kňazovi príslušnú farskú 
agendu. Oboznámite ho o našich kostoloch, fare, hospodár-
skych záležitostiach. Čo mu poviete o našich veriacich?

Samozrejme, že odchádzajúci kňaz musí odovzdať 
príslušnú farskú agendu, oboznámiť ho s kostolmi, farou, 
ekonomickými, hospodárskymi záležitosťami, pastoráciou. 
Treba na úradoch zariadiť zmenu štatutára. Kňaz oboznámi 

nového so stavom farnosti. Prezentuje mu, na koho sa môže 
obrátiť s rozličnými záležitosťami. Je toho veľa. A tiež už po 
zmene sa môže naňho hocikedy obrátiť. Pamätám si, že keď 
som sem prišiel, svojmu predchodcovi, teraz pánu biskupovi, 
som volal aj niekoľkokrát denne. 

A čo poviem o veriacich? Samozrejme, predstavím reálny 
stav farnosti, to pozitívne i negatívne a on sa rozhodne, ako 
s tým naloží a aké budú jeho priority.

Vaši predchodcovia hodnotili soblahovskú farnosť za 
celkom „dobrú štáciu“. Myslím si, že sme ekonomicky silnou 
farnosťou, o čom svedčia i mesačné zbierky, mám pravdu?

Ľudia v tejto farnosti sa starajú o materiálne záležitosti, 
o kostol, faru, celú farnosť, pomáhajú vo veľkej miere 
výnosom v zbierkach. V tom je skutočne dobrá. Po stránke 
veľkosti je taká priemerná. Je ale dosť veľká na to, aby bolo 
dostatok finančných prostriedkov na zabezpečenie majetku 
a opravy. Ľudia pekne prispievajú, keď treba niečo urobiť. 
Najmä starší veriaci. Lebo si uvedomujú, že je to pre Božiu 
slávu a pre nich. A tiež každý veriaci, ktorý má príjem, má 
povinnosť podporovať podľa svojich možností kostol, cirkevné 
ustanovizne, zbierky na rozličné úmysly, ktoré sú v kostoloch. 
Je aj prejav kresťanskej lásky pomáhať núdznym v zbierkach, 
ktoré sa konajú. Žiaden kňaz si nezoberie nič so sebou do inej 
farnosti, ani ten kostol, ani faru. Zvonček, zbierky, z toho nič 
nejde pre kňaza, čo si niektorí „čudní veriaci“ myslia.

Na prosperite farnosti a obce sa musia podieľať nielen 
kňazi, ale i starostovia. Ako hodnotíte túto spoluprácu so 
zástupcami oboch obcí?

V Soblahove i v Lehote sa mi výborne spolupracovalo aj so 
starostami, čo bolo pre mňa i pre celú farnosť veľmi prínosné 
a obohacujúce. Vždy platí, že „v jednote je sila“, to musíme 
pochopiť aj na Slovensku. Chcem sa obom starostom za to veľmi 
pekne poďakovať. Soblahovský pán starosta Marian Hudec 
mi bol veľkou pomocou a oporou, vždy bol ochotný a hľadal 
možnosti pomoci, a to okamžite. Vždy som mal u neho dvere 
otvorené. Veľmi si to vážim. Preto sa dalo veľa vecí zorganizovať 
a uskutočniť. Aj určite preto, že sám je veriaci. Úprimne veriaci 
ľudia na riadiacich miestach sú preto veľmi dôležití.

Ale pri hodnotení nemôžeme hovoriť iba o tej 
ekonomickej stránke. Musíme spomenúť i tú hlavnú 
stránku, čiže duchovnú. Ste v tejto oblasti spokojný so 
svojou prácou?

Našiel som tu veľa ľudí úprimne túžiacich po viere, po 
Ježišovi. I veľa mladých ľudí tu túži po viere a vzťahu 
s Ježišom, Uchovajte si to! Tiež som tu našiel veľa ľudí 
ochotných pomáhať v pastorácii, pri príprave akcií, pracovať 
s deťmi, zapájať sa do života farnosti, priložiť ruku k dielu. 
Všetkým spolupracovníkom a ochotným veľmi pekne ďakujem 
za angažovanosť a spoluprácu. Nech to prináša pekné ovocie 
a je obohatením pre nich i pre celú farnosť. Animátori, speváci, 
organisti, miništranti, kostolníčky, tí, ktorí chodíte upratovať 
kostol, varenie a pečenie na akcie, ekonómky. A tiež niektoré 
rodiny veľmi zapálené pre farnosť, ktoré obetujú mnoho 
z voľného času pre Boží chrám, farnosť. Nech im to dobrý Pán 
odmení! Boli ste mi veľkou pomocou a povzbudením.

No na druhej strane i v tejto farnosti cítiť ochladenie vo viere. 
Mnohí si myslia, že Boha nepotrebujú, vieru berú už iba ako 
nejaký zvyk, iba, že treba dať deti na prijímanie, birmovku už 
ani nie. Najväčším dôkazom straty viery je opustenie sviatostí 
– nespovedáme sa, neprichádzame v nedeľu na sv. omšu, 
mnohí odchádzajú na večnosť nezaopatrení, mladí žijú bez 
manželstva, iba vo voľnom zväzku, nedávajú si požehnávať 
domy, prípravu detí na 1. sv. prijímanie a birmovku neberú 
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AKTIVITY VO FARNOSTI

Bohoslovci na Dobrého Pastiera

Púť Česko - Svätá hora Příbram

Púť detí - Rajecká Lesná

Prvé sväté prijímanie

vážne a dokonca frflú, keď kňaz chce pekne pripraviť deti 
a mládež na tieto sviatosti a venuje sa im. Tiež ľahostajnosť 
vo výchove vo viere, nesplnenie toho, čo sľúbili rodičia pri 
krste detí. To sa prejavuje neprihlasovaním na náboženstvo. 
Rodičia nechávajú deťom vybrať, čo chcú. To je prejav 
duchovného úpadku.

Samozrejme, všetko mi bolo skúsenosťou. Niečo by som 
robil inak, v niečom by som pokračoval. Ale Soblahov ma 
naučil mnohé veci, za ktoré som vďačný. Určite iný kňaz som 
prišiel sem a iný odchádzam.

Pri svätých omšiach vám asistoval pomerne veľký počet 
miništrantov, ktorých ste dokázali pritiahnuť a presvedčiť o 
správnosti ich konania. No chlapci po sviatosti birmovania 
končia nielen ako miništranti, ale i ako bežní veriaci. Čo 
v tejto oblasti poradíte svojmu nástupcovi?

Počet miništrantov v Soblahove je mojou veľkou radosťou. 
O tom, či niekto zostane praktizovať svoju vieru, rozhoduje 
jeho viera, vzťah s Bohom. Ak je pre niekoho Ježiš Kristus 
Pánom a Spasiteľom, ak je na prvom mieste, tak vieru 
nestratí. A rovnako, ak má oporu v rodine, ktorá tiež praktizuje 
vieru. Práve pastorácia miništrantov je dnes veľmi dôležitá. 
Veď v miništrantskom kruhu sa zväčša rodia nové povolania. 
Soblahov si nepamätá, že by bol vysvätený nejaký kňaz z farnosti. 
Preto sa treba modliť za nové povolania, veď kňazi nie sú 
samozrejmosťou, aj ich môže byť čoskoro nedostatok. Tiež 
treba v rodinách žiť vieru, aby chlapci rástli vo viere, lebo 
iba v srdci veriaceho chlapca môže klíčiť kňazské povolanie. 
Vtedy si môžu uvedomiť, že kňazstvom nič nestratia, ale 
naopak, získajú. Nebudú sa báť zanechať to, čo ponúka svet, 
ale prijať to, čo ponúka Boh.

Rozbehli ste projekt nového chodníka do Božieho 
chrámu. Myslíte si, že sa po ňom ešte prejdete pred 
svojím odchodom?

Chodník sa pomaly rozpadal, vypadávali časti dlažby a aj 
pred kostolom, kde sa zdala dlažba vcelku pevná, už sa 
začali uvoľňovať a praskať. Bolo to vplyvom podmočenia, 
pretože voda podmývala dlažbu zospodu a časom by bolo 

vypadnutých častí viac a viac. Pretože územie pred kostolom 
je vyhlásené za pamiatkové, museli sme projekt konzultovať 
s Pamiatkovým úradom v Trenčíne. Zamietli najskôr lacnejšiu 
verziu a prikázali niečo v štýle, ktorý bude realizovaný. 
So súhlasom Farskej hospodárskej rady a so schválením 
Biskupského úradu sme sa rozhodli realizovať toto dielo. 
Vybrali sme najlacnejšiu ponuku. Keďže som sa následne 
dozvedel, že mením pôsobisko, informoval som nového pána 
farára o zámere a spýtal som sa ho, či sa mám do toho pustiť, 
či súhlasí, pretože som to tak považoval za férové, nakoľko 
bude musieť doplatiť do konca roka výdavky na dielo. Povedal 
mi, aby som sa do toho pustil. Niektorí mi hovoria, že po mne 
ostane ten chodník ako akýsi pomník. To, ale je nesprávny 
názor, to som tak vôbec nezamýšľal. Cieľom je urobiť chodník 
kvôli ľuďom, aby mohli pohodlne a bezpečne prichádzať do 
chrámu. Mal by byť hotový do konca júla. Či sa po ňom prejdem 
alebo nie, nie je dôležité. Dôležité je, aby ste vy mali komfort 
a pekné prostredie pri kostole a bolo to reprezentatívne. A tiež 
bude to na mnohé a mnohé desaťročia. 

Veľmi dobre sa mi s vami spolupracovalo na článkoch 
do našich Soblahovských novín, i keď som vás musel 
trošku „ponaháňať“, aby ste dodržali termín uzávierky, 
no vždy to vyšlo. Preto mi je smutno, že táto spolupráca 
končí a vám?

Prispievať do novín je potrebné, pretože môžete osloviť 
tých, ktorí ich čítajú, aj keď nenavštevujú bohoslužby. Tiež 
sa môžu niečo dozvedieť zo života farnosti. Verím, že i na 
novom mieste bude taká možnosť. Ďakujem za možnosť a 
spoluprácu aj vám, i keď priestoru v jednotlivých číslach mi 
nebolo poskytnutého veľa.

Ďakujem vám za všetko, čo ste pre našu farnosť vykonali. 
O jej ďalšom napredovaní vás budeme oboznamovať 
prostredníctvom našich novín, ktoré vám radi pošleme. 
Na novom pôsobisku vám prajeme pevného zdravia, 
milosť Ducha Svätého vo vašej kňazskej službe.   

Za rozhovor poďakoval J. Halgoš, 
predseda redakčnej rady 
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ZO ŽIVOTA JEDNOTY DÔCHODCOV – AKTIVITY, KTORÉ PRISPIEVAJÚ 
K ZLEPŠENIU KVALITY ŽIVOTA NAŠICH SENIOROV

Organizácia Jednoty dôchodcov v Soblahove 
zohráva významnú úlohu v komunitnom živote  
svojich  členov. Svojou činnosťou  prispieva  k 
možnosti aktívne tráviť svoj čas, zúčastňovať 
sa rôznych organizovaných poznávacích, 

vzdelávacích, kultúrnych, turistických a spoločenských podujatí. 
Väčšina jej členov si k nej našla pekný vzťah a spoločne sa 
nám celkom dobre darí naše občianske združenie čoraz viac 
zveľaďovať a rozvíjať. Robíme niečo užitočné nielen pre našu 
organizáciu, ale aj pre našu obec a pre seba samých. A tak 
to bolo aj v uplynulých mesiacoch – apríli až júni, v priebehu 
ktorých boli organizované nasledovné podujatia:

Dňa 1. apríla sme v zasadačke obecného úradu spolu 
s MUDr. Meravou pokračovali v druhej časti zdravotnej 
prednášky na tému „Mozog, nedovoľme mozgu starnúť 
a prevencia proti Alzheimerovej chorobe“ s účasťou 53 
poslucháčov. V závere veľmi aktuálnej  prednášky sme 
kolektívne robili päť rôznych testov, ktoré podľa vyjadrenia  
pani doktorky dopadli v krátkom časovom úseku na výbornú. 
Bolo to pre nás veľmi poučné, ale aj veľmi zábavné podujatie. 
Pre veľký záujem budeme v prednáškovej činnosti pokračovať 
v jesennom období.

Dňa 24. apríla sme v rámci autobusového poznávacieho 
výletu navštívili historickú metropolu Moravy, ktorej historické 
centrum je po Prahe druhou najväčšou pamiatkovou 
rezerváciou v ČR – mesto Olomouc. Počas 2,5-hodinovej 
prehliadky  centra, v ktorom sú sústredené všetky najkrajšie 
a najvýznamnejšie pamiatky, sme s  našou profesionálnou 
sprievodkyňou Evou navštívili takmer všetky, vrátane súboru  
šiestich barokových fontán na pomerne malom území, 
čo predstavuje unikát európskeho významu. Z množstva  
kostolov pre nás výnimočným zážitkom bola návšteva 
Chrámu  sv. Michala. Je to nádherný kostol, ktorý v interiéri 
ukrýva „poklad“ – je to ako Sixtínska kaplnka v Olomouci. Celý 
chrám je plný nádherných fresiek, malieb a mohutných stĺpov 
z lesklého ružového mramoru a pôsobí veľmi očarujúco. 
Neobišli sme ani Mariánsky morový stĺp, exteriér Kláštorného 
hradiska, Arcibiskupského paláca, Václavské námestie s 
Katedrálou sv. Václava so 102 m vysokou hlavnou vežou 
a skvostnou architektúrou. Počas prehliadky sme stihli aj 
povestný a unikátny olomoucký orloj, ktorého zvonkohra o 12. 
hodine hrá ľudové piesne z Hanácka. Z veľkolepého Horného 
námestia, ktoré nám učarovalo svojou krásou, sme prešli do 
Bezručových sadov, kde po zaslúženej obedovej a relaxačnej 
prestávke nasledovala prehliadka Medzinárodnej výstavy 
kvetov Flóra Olomouc 2025. 

Dňa 17. mája sme sa v Pastoračnom centre stretli na májovej 
členskej schôdzi pri príležitosti Dňa matiek, na ktorej  nás 
pozdravil, vďačnosť matkám vyjadril a červenú ružu odovzdal 
starosta pán Marian Hudec. K slávnostnej atmosfére stretnutia 
prispeli prednesom básne, hrou na heligónkach a spevom 
žiaci zo ZŠ s MŠ v Soblahove – Kristínka Opatovská a Miško 

Urban, ktorí prišli v sprievode pani riaditeľky Mgr. Natálie 
Škorcovej. Ďakujeme vám! Kolektívne sme zablahoželali 
našim aktuálnym  jubilantom a spoločne s nimi sme oslávili 
ich 65., 70. a 75. narodeniny. 

Pre tento rok sme odovzdali našim členom pätnásť kusov 
rekreačno-liečebných poukazov vo vybraných kúpeľných 
zariadeniach na území SR. Pracovná časť bola  venovaná 
pripravovaným podujatiam na obdobie mesiacov máj – október 
2025. Na základe viacerých otázok nám pán starosta podal 
informáciu k pozemkovým úpravám, ktoré sa budú v katastri 
našej obce vykonávať. Z dôvodu neodkladných pracovných 
povinností sme počas rokovania medzi nami privítali nášho 
pána farára Mgr. Petra Valaského a veľmi milým a nečakaným 
prekvapením pre nás všetkých bola návšteva nášho bývalého 
pána farára a dnes pomocného biskupa Nitrianskej diecézy, 
Mons. Mgr. Petra Beňa, ktorý sa s nami porozprával a úprimne 
sa zaujímal o svojich bývalých farníkov.   

Dňa 21. mája mala naša ZO JDS po prvýkrát vo svojej 
histórii zastúpenie na  Okresných športových hrách seniorov 
okresu Trenčín s celkovou účasťou 92 prihlásených 
účastníkov v šiestich športových disciplínach v kategóriách 
muži/ženy do 70 rokov a nad 70 rokov. Naše dve účastníčky v 
kategórii ženy nad 70 rokov súťažili každá v troch disciplínach 
a výsledok? Diplom za 1. miesto  a 3. miesto – kop na bránku 
(v kategórii bolo 32 súťažiacich) a diplom za 3. miesto v hode  
granátom na cieľ (v kategórii bolo 36 súťažiacich). Ďakujeme 
za úspešnú reprezentáciu!

Už tradične, každoročne v rámci pohybových aktivít 
absolvujeme obľúbenú turistickú vychádzku cez Dúbravky 
na Kubranskú kyselku, kde si vždy radi pochutnáme na 
najlepších langošoch v trenčianskom regióne. Tento rok sme 
sa vybrali 22. mája a na cestu naspäť sme z dôvodu náhlej 
búrky využili MHD.

Do našich aktivít neodmysliteľne patrí organizovanie 
brigádnickej činnosti (podľa potreby a po dohode so starostom 
obce) na čistení a úprave verejných priestranstiev a záhonov, 
výsadbe muškátov a starostlivosť o ne počas leta. Do brigády 
organizovanej 26. mája sa zapojilo 23 členov, účasť bola 
výborná a vyčistili sme aj také priestory, ktoré sme doposiaľ 
nezvykli bežne čistiť, napr. altánok pri železnom moste, 
kde bolo jedno veľké smetisko. Ďakujeme všetkým, ktorí sa 
brigády zúčastnili a ďakujeme aj našim spoluobčanom, ktorí 
sa celoročne príkladne starajú o okolie svojej predzáhradky 
a všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispievajú k 
udržiavaniu čistoty v našej obci.

O pár dní neskôr sme vykonali veľké generálne upratovanie 
v Sedliackom dome, aby bol čistý pre návštevníkov a pre 
rôzne aktivity súvisiace s využitím jeho interiéru a prostredia k 
propagácii soblahovských ľudových tradícií.   

Dňa 5. júna sme opäť organizovali autobusový poznávací výlet 
na juh Slovenska, do regiónu Podunajsko spojený s návštevou 
Komárna a Gabčíkova. Komárno, ktoré leží na brehu Dunaja 
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a predstavuje slovensko-maďarskú hranicu, je jedno z 
najstarších miest na Slovensku. Tu sme obdivovali najväčšiu 
národnú kultúrnu pamiatku nielen Komárna, ale celej Strednej 
Európy, Pevnosť Komárno. Po úvodnom slove nášho 
zábavného sprievodcu o bohatej histórii tohto obrovského 
pevnostnému systému sme pokračovali v prehliadke 
množstva objektov, podzemných chodieb, rôznych tajuplných 
zákutí a Čierneho labyrintu. Samotná plocha Pevnosti má 
rozlohu vyše 13 ha, jedna podzemná chodba má dĺžku 
viac ako 300 m, dľžka chodieb v hradbách je až 3,5 km a 
kapacita pevnostného systému v 19. storočí bola dvestotisíc 
vojakov a viac. Aj napriek tomu, že trasa prehliadky miestami 
nebola taká jednoduchá, na akú sme bežne zvyknutí, všetci 
sme ju bezpečne zvládli a pokračovali s našou ďalšou milou 
sprievodkyňou Klaudiou do historického centra mesta s 
množstvom nádherných pamiatok a unikátneho Nádvoria 
Európy. Toto nádvorie postavili na úplne novom námestí a je 
na ňom  umiestnených takmer 40 budov postavených v mierke 
jedna ku jednej, ktoré reprezentujú architektúru rôznych 
európskych štátov. Tu nás zaujala nielen pestrofarebnosť 

Dunaji a zároveň jedného z najväčších vodohospodárskych 
projektov v celej Európe. Tu nás pracovníci prijali v novučičkom 
Informačnom centre, kde nám poskytli základné informácie 
a premietli 20-minútový dokument o množstve zaujímavých 
faktov počas výstavby, spustenia až po súčasnosť. Veľkým 
prekvapením pre nás  bol oznam pracovníka centra, že cca 
o 25 minút budeme môcť z vyhliadkového mosta alebo z 
vyhliadkovej terasy sledovať napúšťanie jednej z plavebných 
komôr pre výletnú loď smerom na Bratislavu. Mali sme to 
šťastie sledovať napúšťanie plavebnej komory v trvaní cca 20 
minút a vytvorenie plavebnej dráhy do výšky, ktorá umožnila 
lodi preplávať. Každá komora (sú dve) má šírku 34 m a dĺžku 
275 m s minimálnou hĺbkou 4,5 m a umožňuje lodiam prekonať 
výškový rozdiel medzi 16 až 23 m. Celý projekt vodného diela, 
prístupových možností pre peších, cyklistov, parkovania, 
širokého prírodného okolia Dunaja, vyhliadkovej terasy a 
rozhľadne je jednou z najzaujímavejších atrakcií na Dunaji. A tu 
v tomto prostredí za krásneho slnečného dňa sme dali bodku 
za bohatým poznávacím výletom, ktorý bude určite patriť medzi 
tie NAJkrajšie s NAJkrajšími originálnymi zážitkami.

Leto otvoríme v prípade priaznivého počasia v Babích 
járkoch 26. júna o 15. hodine Jánskou opekačkou s partiou 
kamarátov Cukríkovcov. Na celé letné obdobie je pripravených 
niekoľko obľúbených aktivít a tri vlakové výlety: Bratislava, 
Tatranská Lomnica a Spišská Nová Ves. Bližšie informácie 
o podujatiach a termínoch sú uvedené na našej informačnej 
nástenke ZO JDS pri budove obecného úradu.

Milí naši členovia, vážení spoluobčania!
Jadro ľudskosti vyrastá z množstva celkom obyčajných 

dobrých skutkov, ktoré nás nič nestoja. Len byť voči druhému 
človeku ohľaduplný, slušný, niekedy aj trpezlivý. A  ak k tomu 
pridáme vľúdne slovo a úsmev, to sú potrebné benefity pre 
náš každodenný život.

Prajeme vám príjemné leto a úsmev na každý letný deň! 
Antonia Adameková

najmenší z Melenčárika udržiavajú tradície
Blíži sa nám koniec školského roka a aj deti 

z DFS Melenčárik si budú užívať leto a prázdniny. 
Máme za sebou nácvikmi a vystúpeniami nabitý 
školský rok. Od fašiangov sme sa naplno venovali 
úplne novému programu s názvom KONOPA, kde 

sa deti naučili, ako kedysi ženy priadli, tkali, prali a ako sa 
vďaka týmto aktivitám spolu stretávali, spievali a tancovali. 
Myslím si, že je to jedno z najlepších pásiem, aké sa nám 
doteraz podarilo s deťmi nacvičiť a zožali sme s ním naozaj 
veľký úspech na vystúpeniach, ktoré sme venovali našim 
mamičkám, v OC Laugaricio, ale aj na krásnej akcii Živé 
susedstvá, ktorá sa konala na Sihoti v Trenčíne. Pozvanie 
na túto akciu ma veľmi potešilo, pretože vďaka nášmu 
účinkovaniu na rôznych domácich akciách, si nás všimli aj 
ľudia z okolia a bola pre nás česť zúčastniť sa na vystúpení aj 
mimo našej obce. Deti sa naučili krásne piesne, povedačky a 
spestrili sme to aj tancami. Aktívne zapájam do vystúpení aj 
menšie detičky, pretože tým získavajú väčšiu istotu v prejave 
a postupne ich opúšťa aj tréma. Vždy po vystúpení sú šťastné, 
že to zvládli a pýtajú sa, kedy bude ďalšie.

Ako každý rok, aj teraz sme boli súčasťou obecnej akcie 
Stavanie mája, kde deti svojimi tancami spríjemnili a oživili 
túto každoročnú tradíciu. 

Naším najväčším vystúpením bolo vystúpenie práve pre 
naše najdrahšie bytosti, naše mamičky. Opäť sme si pripravili 
hodinový program, zarezervovali si veľkú spoločenskú sálu v 
obci Trenčianske Stankovce a vystúpili sme pre 250 ľudí. Takúto 
veľkú akciu sa snažím robiť dvakrát do roka pri príležitosti 

Dňa matiek a na Vianoce a na nich sa deti odprezentujú so 
všetkým, čo sa počas roka naučili. Pozvú si nielen svojich 
rodičov, ale aj príbuzných, priateľov a s veľkou radosťou 
a elánom odprezentujú všetko, na čom tvrdo pracovali. 
Najväčšou odmenou pre nich je obrovský potlesk a pre mňa 
tie rozžiarené očká, keď ich vidím na pódiu, lebo viem, koľko 
je za tým práce, koľko snahy vydali, aby sa dokázali postaviť 
pred všetkých, na ktorých im najviac záleží. Úprimne ďakujem 
všetkých rodičom, ktorí mi zverujú svoje deti a podporujú ma 
vo všetkom, čo si počas roka vymyslím. Ďakujem aj OcÚ 
Soblahov za podporu a prezentáciu detí na obecných akciách, 
lebo práve to nás posúva vpred a v neposlednom rade ďakujem 
všetkým, ktorí si nájdete čas a prídete svojou prítomnosťou 
všetky deti z DFS Melenčárik podporiť na vystúpenia, pretože 
aj vďaka vám a vášmu potlesku vieme, že to má zmysel, že 
všetok čas investovaný deťom sa oplatí.

budov, ale aj galéria sôch patrónov Európy a fontána Milénia. 
Na záver prehliadky sme skonštatovali, že Komárno je pekné 
a atraktívne mesto. 

Po oddychovej obedňajšej prestávke sme popoludní 
pokračovali do Gabčíkova, najväčšieho vodného diela na 
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Folklórna skupina Melenčár a jej aktivity v roku 2025

Pevne verím, že po prázdninách sa opäť stretneme s deťmi 
na nácvikoch a s vami na vystúpeniach. V septembri bude 
možné prihlásiť aj nové detičky do DFS Melenčárik (chlapcov 
a aj muzikantov vyvažujeme zlatom ☺), tak ak máte záujem 
stať sa súčasťou nášho kolektívu, neváhajte ma kontaktovať.

V mene všetkých členov DFS Melenčárik vám želám krásne 
prežitie letných prázdnin, dovoleniek a oddychu.

Mgr. Jana Šedivá, 
vedúca DFS Melenčárik

Ani sme sa nenazdali a už tu máme leto... Po zime sa príroda 
pomaly prebudila, dni sa predĺžili, všetko sa rozzelenelo a vlialo 
novú energiu aj do našej folklórnej skupiny.

Do roka 2025 sme vstúpili plní elánu, s chuťou naučiť sa niečo 
nové. Ešte za dlhých zimných večerov sme začali s prípravou 
nového programového čísla, ktoré  svedčí o našom úsilí o 
zachovanie zvykov z obce a prezentáciu autentického folklóru. 
Prvé mesiace roka boli pre nás plné vystúpení, súťaží a osláv 
tradícií, čím sme potvrdili  svoje pevné miesto na folklórnej 
mape regiónu i celého Slovenska.

Začali sme naozaj zhurta. Koncom januára sme sa 
zúčastnili Zimného festivalu trenčianskych folklórnych skupín 
v Trenčianskej Turnej. Toto podujatie je už tradične prvou 
príležitosťou pre regionálne skupiny ukázať svoje novinky 
a predstaviť sa domácemu publiku po zimnej prestávke. 
Odprezentovali sme prvý raz naše nové pásmo Na priadkach. 
Na prípravu nebolo až tak veľa času, ale zvládli sme 
to a mnohí naši členovia mohli naplno ukázať nielen svoj 
spevácky a tanečný, ale aj herecký talent…

Fašiangové obdobie je pre folklórne skupiny vždy vrcholom 
zábavy, radosti, veselosti  a inak to nebolo ani pre Melenčár. 
Ako je už zvykom, aktívne sme sa zapojili do fašiangového 
sprievodu v Soblahove, kde sme v maskách piesňami a tancami 
prispeli k veselej atmosfére pri obchôdzke dedinou. Ďakujeme 
všetkým, u ktorých sme sa mohli zastaviť, občerstviť sa 
a veríme, že sme sa spolu aj dobre zabavili. A aby toho 
nebolo málo, o týždeň nato sme sa presunuli za hranice, 
do Českej republiky, kde sme sa zúčastnili „masopustních 
slavností“ v Strání. Tu sme sa prezentovali v krojovanom 
sprievode dedinou, absolvovali sme dve väčšie  vystúpenia 
a školu tanca. Účasť na tomto významnom podujatí bola pre 
nás  uznaním našej práce, práve preto, že jedným z hlavných 
organizátorov, ktorý nás na tento festival pozval, je pán Pavel 
Popelka – etnograf a publicista, riaditeľ Múzea Jana Amosa 
Komenského v Uherskom Brode, člen Programovej rady 
Medzinárodného folklórneho festivalu Strážnice a Festivalu 
„masopustních tradic“ v Strání.

Jar nám priniesla súťažné výzvy. Najskôr vo februári nás 
reprezentovali v Poluvsí na súťažnej prehliadke Pamätnica 
Jozefa Strečanského Sylvia a Slávko Ďuráčiovci v sólovom 
speve. Koncom marca sme sa s úspechom zúčastnili 
regionálnej súťaže Vidiečanova Habovka, kde sme súťažili 
v štyroch kategóriách – ženská a mužská spevácka skupina, 

sólový spev a sólista inštrumentalista. Získali sme 3x zlaté 
pásma s priamym postupom a 1x zlaté pásmo. Takto sme 
sa všetci prespievali do krajského kola, ktoré sa uskutočnilo 
v máji v Papradne. Na Papradňanskom kubečku vo veľkej 
konkurencii sme si “vyspievali” ako spevácke skupiny dve 
strieborné ocenenia a zlaté ocenenie získala naša sólistka 
Sylvia Ďuráčiová a sólista inštrumentalista – Martin Fabo. 
Nezabudli sme ani na tradíciu Ďurských spevov, a tak sa 
večer pred Jurajom dedinou niesol spev našich žien. Verím, 
že sme mnohých potešili a aspoň trocha vám obzvláštnili 
jarný podvečer.

Na konci mája nás čakala zatiaľ asi najväčšia úloha. 
Organizovali sme Večer autentického folklóru v Bratislave, 
kde sme prezentovali našu obec a predstavili sme sa pred 
veľkým a náročným publikom 1,5-hodinovým programom. 
Divákom sme predstavili dve naše pásma – Večer na 
priadkach a V Soblahove na muzike, ale aj sólové tance 
troch našich tanečných párov,  účastníkov celoslovenského 
kola Šaffovej ostrohy, predstavil sa sólista heligonkár Martin 
Fabo aj sólistka speváčka Sylvia Ďuráčiová. Program sme 
odprezentovali s veľkým nasadením a láskou k tradíciám, 
čo publikum ocenilo búrlivým potleskom. Po programe 
nasledovalo posedenie pri ľudovej hudbe, kde si účastníci 
vychutnali tradičné jedlá a nápoje rovnako v našej réžii. 
Domov sme odchádzali neskoro v noci, síce unavení, ale hrdí 
na to, že sa nám podarilo priblížiť bohatstvo a krásu tradičného 
folklóru a vrátiť mnohých z účastníkov do čias ich detstva.

No, a aby toho nebolo málo, týždeň po Bratislave, 
hneď v prvú júnovú sobotu, sme sa zúčastnili 43. ročníka 
Trenčianskych folklórnych slávností v Mníchovej Lehote. 
Predstavili sme sa v programe Z každého rožku trošku spolu 
s ďalšími siedmimi folklórnymi skupinami z regiónu. Napriek 
večernému dažďu sme si naše aj všetky ostatné vystúpenia 
spolu s kamarátmi folkloristami užili.

Svojou činnosťou sme opäť dokázali, že sme neoddeliteľnou 
súčasťou kultúrneho života v Trenčianskom kraji a cenným 
reprezentantom autentického folklóru doma i v zahraničí. 
Verím, že našou neúnavnou prácou a láskou k tradíciám 
inšpirujeme ďalšie generácie a udržiavame živé dedičstvo 
našich predkov. Držte nám palce aj naďalej...

Andrea  Bieliková, vedúca folklórnej skupiny Melenčár
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Z ČINNOSTI DOBROVOĽNÉHO HASIČSKÉHO ZBORU SOBLAHOV
JARNÉ MESIACE SOBLAHOVSKÝCH HASIČOV V ZNAMENÍ KULTÚRY, DETÍ A HASIČSKEJ ČINNOSTI

Po náročnom začiatku roka, kedy sme 
zaznamenali viaceré zásahy, sa nasledujúce tri 
mesiace niesli v duchu spoločenských a kultúrnych 
podujatí. Sme za to veľmi vďační, pretože podieľať 
sa na dianí v našej obci nás skutočne baví.

V apríli sme sa, ako už tradične, zapojili 
do veľkonočných osláv. Na Bielu sobotu sme začali 
strážením Božieho hrobu a večer sme sa zúčastnili Slávnosti 
zmŕtvychvstania, kde sme počas procesie niesli baldachýn.

Na prelome apríla a mája sme spolu s obcou zorganizovali 
obľúbený majáles. Pripravili sme pre vás večernú tanečnú 
zábavu a občerstvenie, aby sa každý mohol dobre zabaviť. 
Veríme, že ste si večer užili rovnako ako my!

Sviatok sv. Floriána, patróna hasičov, sme si uctili v Kostole sv. 
Mikuláša, kde sme poďakovali za jeho ochranu. Najdôležitejšie 
pre nás vždy je, aby sme sa z každého výjazdu vrátili zdraví 
domov k svojim rodinám.

Mesiac máj sme zakončili tým najkrajším spôsobom – 
úsmevmi detí. Na Deň detí sme sa zúčastnili rozprávkovej 
cesty organizovanej obcou. Deti si mohli pozrieť našu 
techniku, vyskúšať si hasičské vybavenie, striekať zo 
striekačky či povoziť sa na štvorkolke. Ich nadšenie bolo pre 
nás tou najkrajšou odmenou.

Aj keď by sme boli radi, keby nás nikto nepotreboval, 
zaznamenali sme aj niekoľko zásahov. V uplynulých troch 
mesiacoch sme boli Krajským operačným strediskom Záchrannej 
zdravotnej služby raz vyslaní na výjazd s automatickým externým 

defibrilátorom (AED) a s radosťou môžeme povedať, že tento 
výjazd mal šťastný koniec. Operačné stredisko Hasičského a 
záchranného zboru nás vyslalo k dvom udalostiam. Prvou bolo 
taktické cvičenie v Nemšovej, zamerané na požiar penziónu 
s veľkým počtom postihnutých osôb. Druhou bol požiar rušňa 
na železničnom priecestí medzi Soblahovom a Mníchovou 
Lehotou. Od začiatku roka sme tak zaznamenali už deviaty 
výjazd. 

Naša práca však nie je len o výjazdoch. Priebežne prebieha 
odborná príprava našich členov – školenia, výcviky a pravidelná 
údržba techniky.

Radi by sme vyzdvihli aj činnosť našich najmladších 
členov z krúžku Plameň. Trénujú poctivo každý pondelok a 
výsledky sa dostavujú. V marci sa zúčastnili súťaže Motešická 
uzlovačka, kde si preverili zručnosti vo viazaní uzlov. V máji 
bojovali na Územnom kole hry Plameň v Kľúčovom, kde 
obsadili krásne 3. miesto a v disciplíne požiarny útok s vodou 
dokonca zvíťazili! Z dôvodu vyťaženosti futbalového ihriska 
trénovali improvizovane v Babích járkoch, no aj tak dosiahli 
výborné výsledky. 

Zatiaľ poslednou súťažou bol detský Železný hasič v trenčianskej 
budove Alfa, kde nás reprezentovali dve družstvá. Umiestnili 
sa na skvelom 3. a 6. mieste.

Touto cestou by sme chceli osloviť deti a ich rodičov, ktorí 
by mali záujem o hasičskú činnosť – neváhajte a pridajte sa k 
nám! Kontaktovať nás môžete osobne alebo prostredníctvom 
našich stránok na Facebooku a Instagrame.

Jakub Fabo

Turistický klub Ostrý vrch Soblahov
JARNÉ  MESIACE U TURISTOV

A je za nami obdobie jarných mesiacov 
spojené s veľkonočnými sviatkami, s nádhernou 
prebúdzajúcou sa prírodou, ale pre 
nás turistov tiež obdobie plné možností 
ako spoznávať stále viac a viac jarných 
prírodných zázrakov.

My, turisti, máme za sebou úspešnú 
turistickú jar. Začali sme tradične, a to hneď 

na Veľkú noc našou každoročnou turistikou do Terchovej, 
ktorej sa zúčastnilo síce menej turistov než po iné roky, ale o 
to viac boli skalní turisti odmenení krásnym jarným počasím 
a výbornou náladou. A po tomto jarnom štarte navštívili naši 
turisti vrch Buchlov v pohorí Vtáčnik. Máj býva už tradične v 
našich plánoch vyčlenený na cykloturistiku, a tentoraz si naši 
turistickí cyklisti zvolili trasu na Zrub pri Vlárskom priesmyku. 
Opäť výborná akcia podčiarknutá krásnym počasím a dobrou 

náladou, a preto turistom aj tie obtiažnejšie cyklokilometre 
ubehli ako nič. Koniec mája našiel našich turistov na turistickej 
trase pri dokončovaní druhej časti pochodu z Radaru do Kubrej 
a tento turistický výlet sme spojili so spoločnou opekačkou. 
Vrcholom jarnej sezóny bolo usporiadanie tradičnej 
Soblahovskej 35-ky. S prípravami sme začali už takmer 
mesiac pred týmto pochodom, veľa vecí bolo treba premyslieť, 
pozháňať, zorganizovať. Ale podarilo sa. Všetko išlo ako po 
masle vďaka úsiliu všetkých našich členov zainteresovaných 
v príprave, pred ňou, počas nej, po nej. Prialo nám i počasie, 
čo znásobilo jej úspešnosť. Ďakujeme všetkým členom nášho 
turistického klubu za vzornú reprezentáciu klubu i našej 
obce pri organizácii a priebehu tohto pochodu, ďakujeme 
za všetko úsilie a snahu, ktorú dali do toho, nehľadiac na 
svoje osobné záujmy. Účastníci pochodu zblízka i zďaleka 
s vďakou oceňovali výbornú prípravu trasy, organizáciu 
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jednotlivých stanovíšť, vzorovú informovanosť, výborný 
guláš, občerstvenie, atmosféru spestrenú zvukmi harmoniky 
a ľudoviek,  toto všetko prispelo k veľkej spokojnosti všetkých 
zúčastnených, pochodujúcich turistov. Sme vďační za ich 
pochvalu a úprimné hodnotenia o vysokej kvalite podujatia. 
Máme teda za sebou ďalší ročník tradičnej akcie a sme radi, 
že sme i takouto formou prispeli k zviditeľneniu krás v okolí 
našej obce, ktorých je neúrekom.

A máme tiež dve novinky. Prvou je, že turistický klub 
Ostrý vrch Soblahov má konečne svoju vlastnú klubovňu, 
ktorá je v priestoroch bývalého obecného úradu. Krásne 
sme si ju upratali, vyčistili,  prispôsobili našim potrebám, 
máme tam uskladnené všetky naše spoločné turistické veci, 
ktoré sme doteraz skladovali kade-tade po rôznych našich 
súkromných domoch a bytoch. A hlavne, máme sa teraz kde 
zísť, prediskutovať rôzne veci a problémy súvisiace s prácou 
v našom turistickom klube, máme svoju vlastnú „strechu nad 
hlavou“. Ďakujeme za ňu nášmu obecnému úradu. A ďakujeme 
našim členom, ktorí boli ochotní i na úkor svojich iných 
súkromných či pracovných  povinností klubovňu prísť vyčistiť, 
povynášať stavebný odpad z nej, vyumývať ju, a následne ju 
zaujímavo skrášliť, pripraviť a upraviť pre nás všetkých.   

A druhou novinkou, lepšie povedané „staronovinkou“ je, že po 
viacerých rokoch obnovujeme a pokračujeme v našej dlhoročnej  
tradícii poriadania 4-dňových turistických septembrových 
zájazdov, ktorých konanie bolo v covidovom období prerušené. 
Dávame do pozornosti, že v termíne od 12.9. do 15.9.2025 sa 
bude konať 4-dňový turistický zájazd do Zuberca, do lokality 
plnej prekrásnych a výnimočných turistických trás ľahšieho 
i ťažšieho charakteru, kde si každý turista má možnosť „prísť 
na svoje“. A pri týchto zájazdoch nejde len o turistiku, ale 
vždy to bývala turisticko-spoločenská akcia, ktorá prispievala 
k vzájomnému spoznávaniu sa nielen ako turisti, ale i ako 

ľudia, vždy dopomohla k stmeleniu nášho kolektívu a tiež 
k prilákaniu ďalších záujemcov o členstvo a prácu v našom 
klube. V tomto období už pomaly doťahujeme organizačné 
a cenové podmienky spojené s pobytom a veríme, že aj 
tento zájazd bude taký úspešný ako tie v predcovidovom 
období a prinesie nám opäť veľa zaujímavých  turistických 
i vzájomných spoločenských zážitkov.

No a už nás čaká turistické leto, ktoré bude určite plné ďalších 
nových turistických výziev, plnenia si súkromných vysnívaných 
turistických cieľov. Tradične bývajú letné mesiace venované 
individuálnej turistike, pričom nové poznatky o navštívených 
lokalitách, ich výnimočnostiach, podmienkach v nich, 
zážitkoch, bezpečnosti či nebezpečenstvách na jednotlivých 
trasách, to všetko býva následne témou našich nových 
plánov, cieľov a výziev v komponovaní ďalších turistických 
plánov. A v najbližšom období, v júni, nás čaká autobusový 
zájazd do Vysokých Tatier, pričom podrobnosti o termíne 
a ostatné informácie budú uvedené na našej klubovej stránke 
a dohodnuté medzi nami cez našu aplikáciu.

Dávame do pozornosti, že pokračujeme vo vzájomnom 
whatsappovom dorozumievaní o našich turistických akciách, 
na ktoré sa touto formou pozývame a dorozumievame sa 
o podmienkach ich uskutočňovania. Tiež funguje aj naša 
stránka Turistický klub Ostrý vrch Soblahov. Zároveň začínajú 
opäť fungovať naše pravidelné štvrtkové schôdze, väčšinou 
buď v našej klubovni, alebo v Pohostinstve u Hrocha a cez 
whatsappovú aplikáciu sa dokážeme vzájomne dohodnúť 
na prípadnej zmene ich termínu či miesta v závislosti od 
pracovných povinností jednotlivých členov klubu. Takže… ide 
to, občas ľahšie, občas ťažšie, ale tešíme sa na jednotlivé 
turistické i naše turisticko-spoločenské akcie, tešíme sa na 
seba, rozumieme si a „kde je vôľa, tam je cesta“. A keď sa 
budeme držať tohto hesla, pôjde to v našom turistickom klube 
stále lepšie a lepšie... až najlepšie. Pozývame medzi nás 
i iných záujemcov o prácu v našom klube, sme otvorení novým 
nápadom, novým možnostiam, čo sa týka turistiky i čo sa týka 
akcií spojených s turistickou prácou a tým pravým turistickým 
duchom, lebo vždy posilnili naše vzájomné porozumenie 
a väzby nielen s prírodou a s turistikou a všetkým s ňou 
spojeným. Ale hlavne upevňujú porozumenie a vzájomnú 
pomoc  medzi nami nielen ako turistami na turistických 
chodníkoch, ale hlavne ako medzi priateľmi pri turistike i mimo 
nej, v živote. A o tom to predsa je.

SlávkaMalá Fatra - Chata na Grúni

V spádovom území Regionálneho 
úradu verejného zdravotníctva /RÚVZ/ 
so sídlom v Trenčíne sa nachádza 
niekoľko minerálnych prameňov, ktoré 
sú využívané občanmi len pre lokálne 
odbery. Ide o tzv. „KYSELKY“. Na 
základe informácií zástupcov miest 

a obcí sú vykonávané laboratórne analýzy za účelom zistenia 
najmä mikrobiologického a biologického zloženia kyseliek s cieľom 
identifikovať prípadné zdravotné riziká. Výsledky o kvalite sú 
zasielané zodpovedným osobám a v prípade nevyhovujúcej kvality 
sú títo poučení o opatreniach na odstránenie nevyhovujúceho 
stavu. Kvalita vody v kyselkách nie je pravidelne sledovaná ako 
pitná voda určená na hromadné  zásobovanie. Zistené hodnoty 
sú len informáciou o kvalite kyseliek v danom čase. Preto by mali 
obyvatelia kyselky využívať len ako doplnkový zdroj pitnej vody 
a nie ako trvalý zdroj pitnej vody. Konzumácia vody z prírodných 
kyseliek je vždy na vlastné riziko. Pre informovanosť občanov 
a ostatných návštevníkov kyseliek, obec umiestnila pri každom 
odbernom mieste spracované výsledky laboratórnych rozborov 
o kvalite vody.

Náš soblahovský chotár sa vyznačuje aj napriek tomu, 
že má charakter krasovej oblasti, dostatkom prírodných 
vyvieračiek a prameňov a tzv. kyseliek. Soblahovské kyselky, 
z ktorých zostali v prevádzke iba dve miesta, paria medzi 
minerálne vody uhličité s obsahom oxidu uhličitého do 1000 
mg/l, s teplotou vody pod 15 °C. Výdatnosť prameňov je 
pomerne malá asi 2 litre vody za minútu. 

Odborní pracovníci RÚVZ Trenčín vykonali 5.3.2025 
ober vzorky vody z odberných miest: Kyselka na Huku I. – 
Horňanská, ľavý výtok, Kyselka na Huku II. – Horňanská, pravý 
výtok a Kyselka na Huku III. – Dolňanská, výtok. Z protokolu 
o skúškach vzoriek vyplýva, že v čase odberu voda spĺňala 
indikačné a medzné hodnoty pre mikrobiologické a biologické 
ukazovatele. Laboratórna analýza chemicko – fyzikálneho 
zloženia kyseliek je vykonávaná len v minimálnom rozsahu. 
Preto získané hodnoty týchto ukazovateľov majú len 
informatívny charakter. 

Vodu z našich kyseliek pijeme roky – rokúce. V minulosti mali 
kyselky oveľa väčšiu silu a vyrážali špunty z fliaš a demižónov. 
Nie som síce odborník z regionálneho zdravotníctva, ale viem, 
že pohárik „domácej“zapitej našou kyselkou a vedzte, že vám 
nebude ani šľaka.         J.H.

ČO TIE NAŠE KYSELKY, CHUTIA?
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ŠPORT
FUTBALOVÁ SEZÓNA 2024/2025

V polovici júna sa skončila bohatá futbalová 
porcia zápasov všetkých vekových kategórií. 
Muži a dorastenci absolvovali premiérovú 
sezónu vo vyšších ligách, do ktorých postúpili 
v minulom roku – a obstáli v nich dobre. Žiacke 
kategórie výsledkovo a herne nesklamali 
a tradične sa posledné roky zásluhou dobrej 

práce trénerov objavujú na popredných priečkach. Pozitívom 
je, že na zápasoch našich tímov vidieť aj väčší počet divákov 
oproti minulým sezónam, čo je potešujúce. V konečnom 
dôsledku sa futbal robí práve pre nich. Ako hodnotia uplynulú 
futbalovú sezónu tréneri a vedúci tímov?

Muži – tréneri Marián Tunega, Radoslav Balaj: „Sezónu 
2024/2025 hodnotíme z pozície trénerov a realizačného tímu 
pozitívne. Jesenná časť sezóny nás príjemne prekvapila, 
predovšetkým z pohľadu postavenia v tabuľke. Do súťaže 
sme vstupovali s pokorou ako nováčik s cieľom predvádzať 
atraktívny, herne a takticky vyspelý futbal. Veríme, že vo 
väčšine zápasov sa nám tento zámer podarilo naplniť a mužstvo 
pôsobilo na ihrisku organizovane a sebavedomo. Jedinou 
slabinou boli inkasované góly, čo nás nútilo streliť veľa gólov, 
aby sme dokázali bodovať. Napriek tomu môžeme byť s 
jesennou časťou spokojní, ako s herným prejavom, tak aj s 
dosiahnutými výsledkami. Zimná príprava bola zameraná na 
zlepšenie kondície a ďalší rozvoj herného prejavu mužstva. 
Vstup do jarnej časti sezóny sa nám vydaril a tím pôsobil 
veľmi dobre. Postupne sa však začali prejavovať zranenia a 
choroby, čo sa odzrkadlilo aj na kolísavej výkonnosti. Mnohé 
zápasy sme museli odohrať s pozmenenou zostavou a hráčmi 
na netradičných pozíciách. Napriek týmto ťažkostiam hráči 
bojovali, často aj cez bolesť, a za túto obetavosť im patrí veľká 
vďaka. Sezónu sme úspešne dohrali v hornej časti tabuľky, 
na 7. mieste a čo je najdôležitejšie, v zdraví, vzhľadom na 
náročnosť celej súťaže. Najlepší strelci tímu boli Lukáš Jambor 
– 24 gólov, Michal Halgoš – 12 gólov a Juraj Kačena – 9 gólov. 
Veľmi nás teší, že hráči z dorastu výborne zapadli do mužstva, 
nesklamali a ukázali, že môžu byť výrazným prínosom pre 
budúcnosť klubu. Seniorské mužstvo ich prijalo medzi seba a v kabíne 
sa vytvorila dobrá partia pod vedením trénera Mariána Tunegu 
a Radoslava Balaja. Na záver patrí veľká vďaka všetkým 
– hráčom, fanúšikom, vedeniu OŠK, vedúcim mužstva a 
každému, kto sa akokoľvek podieľal na chode tímu a vytváral 
podmienky pre rozvoj futbalu v našom klube.”

Dorast – tréner Miroslav Zabadal: „V jesennej časti sezóny 
sa naši dorastenci predovšetkým oboznamovali so súpermi 
a celkovou úrovňou IV. ligy. Ich rola v jarnej časti však mala 
byť celkom iná. Po nevyrovnaných výkonoch a výsledkoch na 
jeseň boli ciele do druhej polovice sezóny jasne definované: 
zvýšiť individuálnu kvalitu hráčov a lepšie si osvojiť herný 
systém mužstva. Vo finálnej fáze išlo o to, aby sa tieto snahy 
pretavili do lepšieho herného prejavu a pozitívnych výsledkov. 
Tieto ambície sa začali napĺňať už počas dlhej zimnej prípravy, 
ktorá odštartovala v druhom januárovom týždni a skončila až 
koncom marca. Do jarnej časti náš tím vstúpil prehrou na 
pôde neskoršieho víťaza súťaže v Zelenči. Následne sa však 
ukázala kvalita prípravy – na domácom trávniku remizovali 
naši mladíci s Púchovom 4:4. Nasledovala výhra vo Vrbovom 
6:4 a potom nešťastná domáca prehra so Stankovcami, kde 
náš tím pôsobil ako vyrovnaný súper. Prehra v Jaslovských 
Bohuniciach síce bolela, no zároveň poukázala na fakt, že aj 
lepšie hrajúce mužstvo môže niekedy prehrať vplyvom „vyššej 
moci“. Táto skúsenosť však tím stmelila, čo sa prejavilo v troch 
záverečných zápasoch sezóny, kde po dominantných výkonoch 
získali všetkých deväť bodov. V jarnej časti tak dorastenci 
vybojovali 14 bodov z 10 zápasov (bilancia: 4 výhry – 2 remízy 
– 4 prehry), čo v konečnom zúčtovaní znamenalo 8. miesto 
v tabuľke. Na prvú sezónu v IV. lige ide o viac než solídny 

výsledok s výhľadom na ďalší rast. Na strelených góloch sa 
podieľalo až 9 hráčov, pričom najlepšími strelcami boli Michal 
Halgoš – 15 gólov a Matej Pagáč – 13 gólov. Súťažný ročník 
IV. ligy U19 ZsFZ 2024/2025 absolvovali títo hráči: Daniel 
Bilík, Michal Čaja, Tomáš Drápal, Martin Drgo, Miroslav 
Dobiaš, Juraj Gabriž, Michal Halgoš, Timotej Holubek, Marek 
Jantošovič, Andreas Juriga, Dávid Juriga, Jakub Keleši, Ján 
Kohút, Martin Michalec, Adrian Mrázik, Matej Pagáč, Matúš 
Sedláček, Samuel Sedláček, Viktor Štefánek, Vincent Tóth 
a Juraj Vojtek. Záverečné poďakovanie patrí všetkým hráčom 
za ich ochotu pracovať na sebe, pre kolektív a za snahu 
učiť sa nové veci. Ďakujeme aj všetkým členom klubu, ktorí 
dorastencom vytvorili podmienky pre absolvovanie úspešnej 
a podnetnej sezóny.”

Starší žiaci – tréner Michal Trebatický, asistent Matúš 
Sedláček: „Tím starších žiakov sa po jarnej časti sezóny 
umiestnil na 6. mieste s celkovým skóre 151:74 a 71 bodmi. Na 
čelo tabuľky sme stratili iba 8 bodov, čo svedčí o vyrovnanosti 
súťaže. V závere sezóny sme doplatili na úzky káder, kde 
nám vypadli hráči pre zranenie a niekedy sme museli odohrať 
zápasy s 11 hráčmi. Aj napriek tomu sme boli vyrovnanými súpermi 
ostatným súperom. Najviac si cením súdržnosť a chuť bojovať 
o výsledok. Najlepším strelcom sa stal Maxim Remény, ktorý 
za celú sezónu nastrieľal neuveriteľných 34 gólov. Poslednú 
sezónu v kategórii U15 odohrali: Samuel Sedláček, Marek 
Pružinský, Dominik Ukuš, Michal Trebatický, Nikolas Pališčák 
a Jerguš Moravčík. Títo chlapci budú od budúcej sezóny 
plnohodnotnými členmi dorasteneckého mužstva, kde vytvoria 
širší a kvalitnejší káder na novú sezónu. Ďakujem chlapcom  
za príkladný prístup v tréningoch a v zápasoch. Prajem im 
veľa športových i školských úspechov.”

Mladší žiaci – tréner Jakub Kačena, asistent Oliver Ukuš: 
„Oproti minulej sezóne, keď sme skončili na poslednom mieste, 
sme si do tejto sezóny nestanovili žiadne veľké tabuľkové 
ambície. Naším cieľom bolo najmä zlepšiť herný prejav a ukázať, 
že keď sa na sebe pracuje, výsledky sa dostavia. A presne to sa aj 
stalo. Chlapci aj dievčatá ukázali, že úsilie a snaha sa premietajú 
aj do výkonov na ihrisku. V 16-člennej konkurencii sme sa 
umiestnili na výbornom 6. mieste, pričom sme zaznamenali 16 
víťazstiev, 4 remízy, 10 prehier, skóre 99:51. Najlepším strelcom 
tímu sa stal Makar Biriuk, dvanásťročný chlapec pôvodom 
z Ukrajiny s úctyhodnými 28 gólmi. Bola radosť trénovať tento 
tím – skvelý kolektív s chuťou na sebe pracovať a neustále sa 
zlepšovať. Počas sezóny sa k nám postupne pridávali aj noví 
hráči, mnohí z nich úplní začiatočníci. Bolo krásne sledovať 
ako sa krok za krokom posúvajú vpred, aj keď ich ešte čaká 
dlhá cesta. No ich chuť a odhodlanie sú sľubným základom do 
budúcna. Ďakujeme rodičom za spoľahlivú podporu, za vozenie 
detí na zápasy a za povzbudzovanie z tribún. Deti možno nie 
vždy dajú najavo, že si to všímajú, ale vedia, že tam ste a o to 
viac sa snažia.”
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Prípravka, kategória U11 – tréner Roman Sedláček, 
asistent Matúš Balaj: „Máme za sebou výbornú sezónu, ktorú 
sme ukončili na skvelom 3. mieste. Pred nami sa umiestnili 
len tímy AS Trenčín a ZFC Záblatie. Celkovo sme odohrali 
30 zápasov, z toho 25 víťazstiev a iba 5 prehier s pôsobivým 
skóre 265:98. Tím počas celej sezóny ukazoval skvelú 
tímovosť – hráči si navzájom pomáhali a ťahali za jeden 
povraz. Nechýbala im bojovnosť, dokázali otočiť aj náročné 
zápasy. Pevná obrana bola jedným z pilierov hry, pričom 
všetci zodpovedne pracovali dozadu. V útoku vynikali kvalitou 
v zakončení, čo sa prejavilo na počte strelených gólov. Veľkou 

silou tímu bola dobrá partia v kabíne a výborná atmosféra, 
ktorá sa prenášala aj na ihrisko. Hráči navyše počas celej 
sezóny vykazovali vysokú účasť na tréningoch a prejavovali 
snahu sa neustále zlepšovať. Najlepšími strelcami družstva 
boli: Krištof Sedláček – 29 gólov, Nelly Fabová – 37 gólov a 
Filip Majerčík, ktorý strelil neuveriteľných 111 gólov, čím sa stal 
celkovo najlepším strelcom súťaže. Na úspechu sa podieľali: 
Sebastián Madunický, Dominik Čaja, Richard Farkaš, Jonáš 
Laššo, Krištof Sedláček, Nelly Fabová, Richard Sedláček, 
Filip Majerčík, Tobias Tuhela, Michaela Hodulíková, Oliver 
Koyš, Dávid Obertáš. Ďakujeme všetkým hráčom, rodičom 

aj fanúšikom za podporu počas celej sezóny. Tešíme sa, čo 
prinesie ďalší ročník.”

Prípravka, kategória U9 – kategória U9 je nováčikom v rámci 
našich mládežníckych družstiev a s radosťou sledujeme 
neustály nárast počtu detí, ktoré prejavujú záujem o futbal. 
Tento ročník sa naše mužstvo umiestnilo na 10. mieste zo 16 
tímov, čo vnímame ako solídny výsledok, najmä vzhľadom 
na to, že káder sa stále buduje a dopĺňa o nových hráčov. 
Najdôležitejšie však je, že si deti zápasy užívajú, hrajú s 
radosťou a chuťou – a to je pre nás tou najväčšou výhrou. Veľká 
vďaka patrí hlavnému trénerovi Ivanovi Halgošovi a asistentke 
trénera Timei Holubkovej, ktorí s deťmi robia skvelú prácu 
plnú trpezlivosti, nadšenia a odhodlania. Z hráčov by sme radi 
vyzdvihli tých, ktorí počas sezóny výrazne pomohli tímu: Leo 
Ako, Lucas Mário Fabo, Martin Lukáč ako aj brankár Adrian 
Faldík, ktorý predvádzal skvelé výkony medzi tromi žrďami. 
Tešíme sa na ďalší futbalový rast tejto nádejnej generácie.

Ďakujeme všetkým futbalistom za predvedené výkony a výsledky 
v uplynulej sezóne! Prajeme vám veľa úspechov, zdravia 
a športového šťastia v novom súťažnom ročníku. 

Športu zdar!
RK
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POZÝVAME VÁS
19.7.2025     Cukríkovci – 40 rokov na scéne, areál OŠK
  9.8.2025     Soblahovské leto, areál OŠK 
29.8.2025     Úcta padlým v Soblahove, 
                            14:00 h pri pamätníku SNP
14.9.2025     Svätá omša na Lúčkach

Prípadné zmeny v plánovaných akciách sa dozviete na 
www.soblahov.sk a prostredníctvom miestneho rozhlasu.
Srdečne vás pozývame na kultúrno-spoločenské podujatia!

SPOLOČENSKÁ KRONIKA OPUSTILI NÁS:
Jozef Beták    vo veku 66 rokov
Ľudovít Halgoš    vo veku 84 rokov
Stanislav Talian    vo veku 75 rokov
Ľudovít Klogner     vo veku 93 rokov
Rudolf Halgoš    vo veku 81 rokov

Počet obyvateľov k 20.6.2025:          2378
UZAVRELI MANŽELSTVO: 
Monika Labaiová a Ján Imriška
Alexandra Holubková a Martin Červienka
Paulína Jandová a Martin Ďuráči
Miroslava Balajová a Denis Štulajter
Nikol Balnová a Martin Sýkora

NARODILI SA:
Viktor Fázik, Jakub Vojtěchovský, 
Hana Ďurišková

Kalendár zberu –  plasty, kovy, tetrapaky
júl august september

dátum 21.7. 18.8. 15.9.

Kalendár zberu – papier a lepenka
júl september

23.7. 17.9.


